
 

Nämndinitiativ 
 
Inför förbud mot sötsaker  
 
Elever som äter godis, dricker läsk och struntar i lunchen. Godispapper och läskburkar som 
skräpar i skolan. Det var några av anledningarna till att Junedalsskolan i Jönköping införde ett 
förbud mot godis och läsk från och med höstlovet 2024.  

Rektorn Carin Rosjö säger till media att skolan vill hjälpa eleverna att orka med hela dagen. 
Tidigare har vissa blivit trötta och inte orkat, när de inte ätit bra och näringsrik mat. Enligt 
rektorn har de sett resultat på bara några veckor. Eleverna har skött det galant. Dels går det åt 
ungefär 15 till 30 procent mer skolmat, dels är det mindre skräp i lokalerna. Det har också blivit 
lugnare i skolan och inte så uppjagad stämning.  

Vi Sverigedemokrater föreslår att grundskoleförvaltningen baserat på förbudet som 
Junedalsskolan i Jönköping infört tar fram ett förslag på hur grundskolenämnden kan införa 
något liknande. Rimligen på en av våra kommunala högstadieskolor och till en början som ett 
projekt som löper under en kortare period. Därefter ska det utvärderas och både elever och 
personal få säga sitt. Om det faller väl ut bör förbudet införas på fler av Malmös högstadieskolor.  
 

Vi föreslår därför att grundskolenämnden beslutar: 
 
Att förvaltningen i enlighet med nämndinitiativet tar fram ett förslag på hur ett förbud mot godis 
och läsk kan genomföras.  

Att förvaltningen i enlighet med nämndinitiativet tar fram ett förslag på hur förbudet efter en 
testperiod kan utvärderas.  
 

Malmö 2024-12-10 

Magnus Olsson (SD)   Rickar Åhman-Persson (SD)  
 

Med instämmande av 

 Gustav Kjellström (SD)             Ola Jönsson(SD) 
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